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ÚVODNÍK
Štědrý den klepe na dveře a rok 2022 máme 
skoro celý za sebou. Čas se ohlédnout. Jaký 
byl, co nám přinesl?
Oproti těm předcházejícím jsme téměř za-
pomněli slovo pandemie a COVID. Velké 
naděje začátku roku však vystřídala další, 
a ve střední Evropě zapomenutá tragédie, 
válka. Napadení svrchovaného státu agre-
sorem, oběti na životech jak vojáků, tak 
lidí v zázemí, seniorů, žen, dětí. Obrovské 
materiální škody a dopady na celý svět.
Prudké zdražení energií a surovin, nejistota 

budoucnosti. Prostě opět nelehké období 
pro všechny. 
Prosím Vás, až zasedneme ke štědrovečerní 
večeři, zašeptejme si přání či modlitbičku. 
Přejme si, aby v teple domova a s těmi, kte-
ré mají rádi, mohli zasednou všichni, kteří 
Vánoce slaví. Aby ten příští rok byl opravdu 
lepší než ten letošní.

To nám přeji všem
Mirek Stoklasa

Úspěchy Wushu Zvole
na mistrovství Evropy 
a mistrovství ČR
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OPRAVY CHODNÍKU NA NÁVSI
V listopadu ještě v letošním roce byly zahájeny práce na opravě 
chodníku na návsi, a to na části, kde byl chodník dosud nezpevněný 
a se špatným povrchem. Chodník bude proveden opět z betonové 
zámkové dlažby. Jeho součástí bude i veřejné osvětlení, kde budou 
použita nová úsporná ledková svítidla. Na protější straně komuni-
kace bude nevyhovující osvětlení následně zrušeno. V místě nového 
chodníku bude také nutno upravit hráz malého rybníku a osadit 
nové zábradlí. Odvodnění komunikace se vyřeší umístěním něko-
lika nových uličních vpustí, které budou odtékat do rybníků. Tyto 
nahradí nevyhovující a zkorodované původní odvodnění ocelo-
vými rourami. Nově vybudovaný přechod do ulice V zahrádkách 
umožní obyvatelům lepší přístup do této části obce. Tato výstavba 

je podpořena dotací z „Integrovaného regionálního operačního 
programu (IROP)“ ve výši 1,22 mil. Kč. 
Poslední úpravou na návsi bude zřízení několika podélných parko-
vacích stání a části zbývajícího chodníku v místě před polyfunkčním 
domem. Zde automobily parkují na místech mimo komunikaci 
a dochází tu k rozježdění zelené plochy. Zbývající část chodníku 
bude provedena před Polydomem a propojí chodník s novým mís-
tem pro přecházení mezi Polydomem a novým obecním úřadem. 
Dokončení veškerých prací předpokládáme na jaře příštího roku, 
a to hlavně v závislosti na povětrnostních podmínkách. Tím by 
měly být dokončeny všechny nové chodníky na návsi.

Pavel Koudelka 

DVĚ VĚŽE
Je to tak trochu kouzlo a kouzlo je hodně blízko zázraku. Někdo 
na zázraky nevěří a je pravděpodobné, že to neuvidí, ledaže by 
měl moc velké štěstí a to by pak tvrdil, že jde o obyčejný atmo-
sférický jev.
Poprvé jsme ten jev zaznamenali, když jsme s Jiřím Knéblem vychá-
zeli ze školní tělocvičny u nás na návsi, kam chodíme cvičit tai-ji 
(choďte také, je to super!). Vyšli jsme ven, už byla tma a najednou, 
už nevím kdo z nás bych první, ale nejspíš Jiří, padlo to slovo:

„Koukej!“
Bylo na co. Uviděli jsme refl ektory ozářenou věž kostela svaté 
Markéty a za ní se rýsovala silueta další věže. Oběhli jsme tedy 
školu, abychom se podívali pořádně a vše důkladně prozkoumali, 
a nic. Kostel měl jednu jedinou věž, přesně tak, jak to architekt 
Mocker namaloval (víte, že to byl on, kdo dostavěl Svatovítskou 
katedrálu?) a jak ji zedníci vystavěli. Zklamání. Mohli jsme ale na 
něj být připraveni, kouzla a zázraky, to není nic, co na vás bude 
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čekat, abyste se uráčili a přišli a civěli na to. Jsou určeny jen pro 
jeden určitý okamžik, kdy se protnou nepravděpodobnosti a pak 
vznikne… neobyčejnost. Zvolský kostel se dvěma věžemi.
Ale protože jsme hodní hošíci a papáme polívčičku a sekáme dob-
rotu, stalo se, že jsme znovu takhle večer, 
už potmě, vycházeli ze školy a povídali si, 
jak jsme to tai-ji pěkně cvičili (choďte taky, 
je to super!) a bezděky jsme stočili zrak 
směrem kostelním – a bylo to tam zase!
Jenže to už jsme byli poučeni předešlou 
zkušeností a oba jsme bleskově sáhli po 
mobilech, tak rychle jako pistolníci tasí 
svoje šestiraňáky, a zázrak jsme si vyfotili. 
Výsledek vidíte sami. Já vím, zázraky se 
fotit nemají, je to vůči nim necitlivé, ne-

-li přímo neslušné. Kolem zázraků se má 
chodit po špičkách a hovořit o nich se 
doporučuje jen šeptem. Na omluvu mi 
budiž, že to není úplně zázračný zázrak, 
je to opticko-atmosférický jev. Vznikne 
tak, že někdo zatopí v kamnech a vyvalí 
se dým a vítr ten kouř zmuchlá do koule 
a odnese směrem západním a refl ektor 
na něj vrhne stín a tak vznikne ta mámivá 
iluze dvou věží.

Která se dobře hodí k atmosféře předvánoční a proto ji vítejme 
a radujme se z ní a přijímejme ji vděčně, jak se sluší se chovat ke 
všemu, co přispívá k pohodě času adventního.

Ondřej Neff 
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WUSHU ZVOLE V ROCE 2022
ÚČAST NA 18. MISTROVSTVÍ EVROPY VE WUSHU, NOVÁ 
TRÉNINKOVÁ SKUPINA, POŘÁDÁNÍ 8. MISTROVSTVÍ ČR

Wushu Zvole za letošní rok opět výrazně přispělo k obeznámení 
široké veřejnosti s existencí naší obce.
Wushu je skvělý celoživotní pohybový systém, což dokazuje 
i členství ve Wushu Zvole. Nejmladšímu členu je 6 a nejstarší-
mu 78 let. Skupiny jsou rozděleny od nejmladších s všestran-
nou přípravou přes výkonnostní trénink zápasů i sestav až po 
nejstarší se zdravotním pojetím cvičení taiji.
V letošním roce se povědomí o Wushu Zvole dostalo opravdu 
do celé republiky. Anička Mašková se stala členkou státní re-
prezentace a za rok 2022 absolvovala tři mezinárodní výjezdy. 
Hned začátkem roku byla na nejprestižnějším evropském turnaji 
Moscow Wushu Stars, dále v červnu na mezinárodní soutěži 
v Miláně (Itálie) a společně s Emou Kučovou, která byla no-
minována z centra talentované mládeže, na podzim úspěšně 
reprezentovaly Zvoli na 18. Mistrovství Evropy ve wushu 
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v řeckém Loutraki. Holky byly součástí 15členného týmu, ale 
jako jediné v ČR jsou schopné na mezinárodní úrovni cvičit 
sestavy jak tradičního, tak sportovního wushu. ME bylo účas-
tí omezeno jak probíhající válkou, tak i vnitřními neshodami 
v rámci evropské federace. I  tak se ale 
účastnilo 19 zemí a kolem 700 soutěžících 
(v mnoha kategoriích). Anička startovala 
v šesti disciplínách a Ema v pěti. Krom 
hezkých umístění si Anička přivezla jedno 
zlato a jedno stříbro. Ema jedno stříbro 
a dvě bramborová umístění. Za podpo-
ry rodičů (moc děkuji) jsem jel holky do 
Řecka podpořit a jsem právem pyšný, že 
se nejen předvedly v tom nejlepším světle, 
ale především zúročily svoji píli a dřinu 
při dlouhodobé přípravě a každoden-
ních trénincích před samotnou soutěží. 
Ukázaly nejen v rámci republiky, ale i za 
hranicemi, že s týmem Wushu Zvole se 
musí počítat.
Novým nábojem pro trenéry i celkový chod 
klubu byl nábor nové tréninkové skupi-
ny v září 2022. Přes 6 let jsme nepřijíma-
li do týmu nové členy, protože pracovat 
s nováčky mezi pokročilými jde jen stěží 
a pro obě strany se to děje na úkor kvality. 
Toto září jsme otevřeli novou tréninkovou 
skupinu a i přes přijímací zkoušky se ih-
ned zaplnila. Wushu se teď ve Zvoli věnuje 
dalších 17 dětí nižšího stupně ZŠ z celého 
okolí. Přijímací zkoušky nebyly o zhodno-
cení míry talentu, ale aby děti dokázaly, že 
o účast v klubu stojí a nestal se jen cílem 

přání rodičů. Myslím, že se povedlo dát 
dohromady super skupinu. Je vidět, že děti 
tréninky baví. A baví to i starší svěřence, 
kteří ve volnu chodí s nováčky pomáhat, 
za což jim takto moc děkuji. Teď už bude 
na nás, aby nové děti ke sportu získaly 
vztah, udělali jsme z nich skvělou partu, 
jako máme v klubu pokročilých, a nadšení 
z pohybu jim zůstalo, co nejdéle.
Letos jsme se jako klub ujali pořádání 
8. Mistrovství ČR ve wushu. Jsem rád, 
že se tuto soutěž podařilo 12. 11. 2022 
v krásné hale v Dolních Břežanech skvěle 
připravit a uspořádat. Moc děkuji všem, 
kteří se podíleli, protože bez vás by to 
udělat nešlo. Byli jste obrovskou oporou. 
Na soutěži bylo 18 klubů z Čech a Moravy 
a přes 220 startů. Wushu Zvole se jako 
pořádající klub poměrně hodně předve-
dl, protože bylo samozřejmě příjemné 
poslouchat od soutěžících i trenérů po-

chvaly za povedenou organizaci.
Ještě jednou moc děkuji za skvělou partu a těším se na další akce.

Trenér Wushu Zvole (SK Zvole z.s.)
Tomáš Veselý
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POLYDŮM PO COVIDU
Polydům má za sebou první rok po řádění covidu, i když začá-
tek roku byl také trochu ve stínu karantén a všelijakého omezení. 
A jak praví klasik, tedy pomocný učitel Václav Poustka 
z Dobytí severního pólu: „…je tedy vhodné několika slovy po-
děkovat, zhodnotit a tak…“
 Začnu tím, co se povedlo. Povedlo se dostat do Polydomu před-
stavitele různých kulturních a společenských oborů. Ať už to byli 
herci, muzikanti nebo zajímavé osobnosti. Vzpomeňme třeba 
pana Jana Přeučila, Saskii Burešovou nebo pana Josefa Klímu. 
Z hudebních žánrů se zde vystřídal folk, rock, jazz, ale i klasic-
ká hudba. Pro děti, mimo jiné, přijelo Divadlo Kampa s paní 
Duškovou. Konaly se zde cestovatelské přednášky. Celý rok jste 
mohli chodit na promítání fi lmů, které přinášel Jirka Knébl, 
a své umění zde předváděly děti z Hudební třídy Česti Preclíka. 
Mimo Polydům jste se mohli vyřádit na Zvolském Rokáči, upéct 

si špekáčky na Veřejném Buřtobraní a opět zhlédnout nádher-
nou Vánoční lasershow.
 A co se nepovedlo? Tak především dostat k nám do Polydomu 
známá divadla a známé herce s hrou pro dospělé. Bohužel náš 
sál není tak veliký, aby tady mohly vystupovat větší soubory, a ty 
menší jsou někdy až přemrštěně drahé. Dalším faktorem dnešní 
doby je zaneprázdněnost herců kvůli závazkům na jejich scénách 
a ve fi lmovém průmyslu způsobená kulturním půstem během 
covidu. Co se nevede, je nalákat k nám více diváků. To ale není 
jen problém Zvole. Týká se celého kulturního okolí. A opět to 
svedeme na covid. Jednak je to obava z nemoci a jednak trochu 
pohodlí domova, na které si spousta lidí zvyklo. 
 Ale to nás neodradí. Polyfunkční dům máme od toho, abychom 
se zde dověděli, či zhlédli něco zajímavého, ale hlavně je to místo 
setkávání. Někteří naši spoluobčané si již cestu k nám našli a vě-
řím, že se účast vrátí do předcovidového období. Nepřestávám 
shánět a kontaktovat známé i méně známé umělce, cestovatele, 
prostě osobnosti, které by nám mohly něco zajímavého předvést.
 Za zmínku stojí i výše vstupného na jednotlivé pořady, kterou 
se stále snažíme držet na velmi nízké úrovni. Zde bych chtěl 
poděkovat vedení obce, že všechny akce dotuje a kulturní akce 
podporuje. Veškeré dění můžete sledovat na webových stránkách 
obce, můžete se zastavit u vývěsních skříněk, nebo se podívat fa-
cebookové stránky polyfunkčního domu.
 Takže si ještě letos s námi užijte Vánoční Lasershow se zpívá-
ním u stromečku a já se budu na vaši návštěvu Polydomu těšit 
při akcích příští rok. 
Do něho všem přeji klid, pohodu a zdraví.

Jarda Strejc – Polydům

PANÍ SASKIA BUREŠOVÁ VE ZVOLI
Ve středu 23. listopadu jsme měli po delší době možnost setkat 
se se známou osobností z televizní obrazovky. Jednalo o televiz-
ní hlasatelku, moderátorku a průvodkyni mnoha pořady paní 
Saskii Burešovou. Tuto dámu vídáme na obrazovkách našich te-
levizorů již dlouhých 55 let. Toto půlkulaté číslo není samozřejmě 

jediné. V příštím roce oslaví ještě například 30 let uvádění pořadu 
Kalendárium. Jen z této letmé zmínky je patrné, že paní Saskia toho 
v televizi a vůbec v životě pamatuje opravdu hodně a že má tedy 
o čem vyprávět. A povídání to bylo skutečně zajímavé. Dozvěděli 
jsme se něco o zákulisí televizní profese hlasatelky, vyslechli jsme 
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nějaké ty „drby“ z branže, povedené přebrepty a byly nám pře-
čteny některé dost kuriozní dopisy, které paní Burešová dostávala 
a dostává. Poslední den roku 1992 se proslavila tím, že v přímém 
přenosu oznamovala rozdělení Československa a i o tom, jak to 
probíhalo, nám řekla zajímavé podrobnosti. Samozřejmě se do-
stalo i na dotazy z řad diváků a neméně zajímavé odpovědi na 
ně. A to vše probíhalo v živém, nebojím se říci, temperamentním 

provedení této stále šaramantní dámy. Na jejím projevu bylo vi-
dět, že vystudovaná DAMU se nezapře. Na konci jsme se dověděli 
i několik zajímavostí o nadcházející době vánoční. Prostě byl to 
pestrý, povedený večer a Jardovi Strejcovi a dalším spolupracov-
níkům z kulturní komise patří za něj dík.

Lubomír Duda

JAROSLAV SAMSON 
LENK VE ZVOLI
Nejprve musím poděkovat Jardovi Strejcovi za výborný nápad a za 
to, že Samsona Lenka získal k provedení koncertu u nás ve Zvoli. 
Tento člověk, jak praví jeho biografi e „…je osobitý přední český 
písničkář, hudebník, zpěvák a producent. Tvůrce hudby a tex-
tů k dětským televizním večerníčkům, moderátor, stálice české 
folkové a písničkářské scény“. Však také působí v této hudební 
branži již více než 44 let. Pro ty dříve narozené ještě uvedu, že se 
skupinou Hop Trop a Máci šestkrát vyhrál interpretační „Portu“. 
Těch výher a ocenění je samozřejmě daleko víc, a tak by se dalo 
ještě pokračovat docela dlouho. Jde tedy o osobnost ve folkovém 
světě opravdu úctyhodnou.
Tomu také odpovídala návštěva. Velký sál polyfunkčního domu 
byl opravdu zaplněn a všichni se těšili na to, co nám Samson 
Lenk předvede. A předvedl toho ze svého umění opravdu hodně. 
Kromě průřezu svojí písničkovou tvorbou, včetně některých ve-
selých až lechtivých skladeb a písniček již dá se říci zlidovělých, 

ukázal při jejich uvádění, že umí také vládnout slovem. Všichni 
přítomní se tak opravdu výborně bavili, docela hodně se nasmáli 
a nešetřili potleskem. Jednalo se o skutečně vydařený večer, který 
každého z nás, kdo ho navštívil, přivedl do skvělé nálady a naše 
očekávání nezklamal. Věřím, že pan Jaroslav Samson Lenk nebyl 
ve Zvoli naposledy.

Lubomír Duda
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RITUÁLY 
V LESNÍ ŠKOLCE
Rok se s rokem sešel, koloběh roku z pohledu kalendáře zavr-
šuje své putování, příroda tvrdě spí, ale již brzo se budou obje-
vovat první známky pomalu se probouzejícího života. Dny se 
začnou pozvolna prodlužovat, pupeny stromů se budou nalé-
vat, brambory ve spíži se vytasí se svými klíči. Už takový rituál, 
každý rok to samé.

„Jaro, léto, podzim, zima, to je celý rok, stejně letos jako loni, 
tak i napřesrok. Po jaru je vždycky léto, podzim po létu, a nežli 
se nadějeme, zima už je tu.“ tak se praví v písničce od nezná-
mého autora.
Koloběh roku dává našemu životu pevný rámec jistoty a tím 
i bezpečí. A stejně tak to vnímají malé děti. Vzpomeňme na 
první radost z prvního napadaného sněhu! A na těšení se na 
Vánoce! Děti v lesní školce prožívají koloběh roku se všemi 
jeho kvalitami. Celodopolední pobyt venku jim neustále 
dává možnost zažívat a cítit, jaké právě máme roční období 
a jak to v té či jiné části roku vypadá, co nám přináší, jak se 
máme k přírodě a v přírodě chovat. Taková dobrá jistota do 
dalšího života.

Další jistotou, a to velmi potřebnou pro malé děti (ale i pro nás 
dospělé ) je jistota v programu dne – co nás v kterou tu část 
dne čeká. My dospělí určitě můžeme dětem mnoho povídat, co 
teď budeme dělat, kam půjdeme a tak dále. Můžeme však také 
dětem pomoci se v programu dne orientovat samostatně. Pomoci 
dětem se v činnostech během dne orientovat a plánovat si své 
činnosti mohou piktogramy. Každý se kdykoliv může podívat na 
takový „kalendář dne“ a zjistit, co ho právě čeká. A my dospělí? 
Zkusme namísto slov vložit si do úst písničku nebo básničku, 
s těmi je vždycky veselo. V lesní školce s dětmi takřka prozpí-
váme celý den. Písničku či básničku notujeme několikrát, aby 
všechny děti mohly dokončit své činnosti a vstoupit do činnosti 
další. A při tom si prozpěvovat. Písničky a básničky skládáme 
a vymýšlíme my dospěláci společně, všichni je známe a rádi 
zpíváme. Jaké to jsou, ptáte se? Na svolání ranního kruhu, na 
umytí ručiček před jídlem, ba i odskočení si na toaletu, k poklí-
zení hraček a předmětů po hře, k odchodu na procházku, k ná-
vratu z procházky, k odpočinku, ke svačině, k obědu k utišení 
před i při jídle, k četbě pohádky… Každý den je plný rituálů. 



Zvolské noviny

www.facebook.com/obeczvole prosinec 2022  9

Ze života obce

Kdo se setkává se skřítkem Pohádkou, pís-
ničky a básničky zná a rád si je zpívá. A že 
některé jsou hodně „chytlavé“ často si je 
nevědomky notuju cestou domů ze školky. 
Prozpívat den můžete i vy doma. Vymyslete 
si svůj text k již známé melodii, složte celou 
písničku, nebo některé písničky a básničky 
naleznete na internetu. A zpívejte si nejen 
se svými dětmi při činnostech. A takovým 
velikým bonusem pro vaše děti je posíle-
ní sebevědomí dítěte, jeho samostatnosti 
a orientace v prostoru a čase.
Krásný nový rok 2023 plný jistoty a pev-
ných zastavení s vašimi rituály za tým 
lesní školky skřítka Pohádky vám přeje 
 

Martina Švejdová

NOVÁ LAVIČKA 
U KOSTELA 
SV. MARKÉTY
U kostela sv. Markéty je nová lavička s odpadkovým košem. Jedná 
se o jednu z posledních úprav okolí kostela po loňské rekonstruk-
ci jeho okolí. Věříme, že lavička přinese radost hlavně v horkých 
letních dnech. Je situovaná na západ a téměř po celý den ve stínu. 
Také jistě poslouží v zimě při bobování a sáňkování. Je v dosta-
tečné vzdálenosti od svahu a poskytne malým i velkým možnost 
odpočinout si i odložit si věci.

Za Farnost Vladimír Hudousek

ZAHÁJENÍ 
ADVENTU 
V KOSTELE 
SV. MARKÉTY
Advent je plném proudu a  jeho zahájení jsme si připomně-
li v kostele sv. Markéty 27. 11. 2022 při nedělní bohoslužbě 
s žehnáním adventních věnců a se zpěvy v podání místních 
muzikantů a zpěváků.

Za Farnost Vladimír Hudousek
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VÁNOČNÍ JARMARK

ADVENTNÍ ČAS S TRIEM NEŘEŽ
Na druhý adventní víkend přijala mé pozvání do Zvole hu-
dební partička Neřež trio. Původně se jmenovali Nerez, ale 
po smrti jejich zpěvačky Zuzany Navarové si název upravili 
dvěma háčky. Kdo nechodí na jejich koncerty, ten jejich pís-
ničky určitě slyšel v rozhlase či jiném médiu. Krásně sladě-
né vokály, nádherná harmonie skladeb, texty, které navozují 
příjemnou atmosféru. A s tím vším také přijeli do zvolského 
kostela sv.Markéty. Měli pro nás nachystáno několik písní 
adventních, ale nezapomněli ani na skladby z jejich staršího 

repertoáru. Chlad kostela brzy změnily hudební tóny v hřeji-
vé pohlazení. Právě proto, že se koncert mohl konat v našem 
krásném svatostánku, vtiskl celému večeru adventní atmosféru. 
Pro všechny to byl takový malý dárek v čase blížících se Vánoc. 
Chtěl bych ještě poděkovat Vláďovi Hudouskovi, že přijal můj 
nápad uskutečnit tento koncert v kostele sv. Markéty, o který 
se tak úžasně stará, a vedení obce za opětovné dotování akce 
pro vás, naše spoluobčany.

Jarda Strejc

Vánoční jarmark se opět velmi vydařil.
Věra Humlová
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MIKULÁŠSKÉ 
ODPOLEDNE
Ani v tomto roce Mikuláš spolu s anděly a čerty nevynechal Zvoli. 
Děti s rodiči na jeho příchod čekali v Polyfunkčním domě na návsi. 
A přišlo jich opravdu hodně. Přesto měl Mikuláš pro každého připra-
vený dárek. Děti se společně naučily písničku pro Mikuláše, kterou 
mu zazpívali. Museli přitom dávat pozor na partičku neposedných 
čertů, kteří jako vždy prováděli své lumpárny.
Mikulášský program připravili dobrovolníci z místní farnosti spolu 
s obcí Zvole.

Vladimír Hudousek
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Celý gymnastický a trenérský tým 
Vám všem pr;̌eje krásné vánoční svátky 

plné pohody a vánoční nálady. 
Do nového roku 2023 

hodně zdraví, štěstí a pohody.
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PODZIMNÍ SEZÓNA 2022

Na konci června jsme oblíbenou rozlučkou zakončili uplynulou 
fotbalovou sezónu se všemi mládežnickými kategoriemi. Zahráli 
jsme si fotbal, upekli buřty a zhodnotili sezónu s hráči i rodi-
či. Děti se rozprchly na prázdniny do všech koutů světa, aby si 
odpočinuly jak od školy, tak od fotbalu. Na konci srpna jsme 
se s velkou částí z nich sešli na hřišti na třídenním fotbalovém 
kempu. Šlo již o několikátý ročník, musíme ale poznamenat, že 
počet účastníků nám rok od roku roste. Během kempu si děti 
užily kromě tréninků také besedu s prvoligovým hráčem pochá-
zejícím ze Zvole Adamem Gabrielem, který se vedle velmi poučné 
a zábavné debaty s dětmi zapojil i do tréninků. Kemp byl startem 
do nové sezóny, jejíž tréninky se naplno rozeběhly na začátku 
září, kdy jsme začali hrát opět fotbalové soutěže pod hlavičkou 
Fotbalové Asociace ČR.
Stručně zhodnotíme všechny naše kategorie. Muži hrají od pod-
zimu pouze jednu soutěž – 3. třídu. V týmu se snažíme dát šan-
ci i dorostencům, jejichž úspěšný přestup do dospělé kategorie 
je pro nás priorita a budoucnost dospělého fotbalu ve Zvoli. Je 
třeba přiznat, že bez nich by byl problém někdy tým i sestavit. 

Věkové rozpětí v našem mužstvu je veliké a tak se může stát, že 
v jednom zápase uvidíte v našem týmu hráče s ročníkem naro-
zení 1970 a také 2007.
Dorostenecký tým tvoří dobrá parta našich odchovanců 
a v okresním přeboru jsou po podzimu na krásném třetím 
místě, gratulujeme.
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Naši starší žáci hrají v Povltavské fotbalo-
vé akademii, protože jejich počet nestačil 
k vytvoření samostatného týmu pod hla-
vičkou Sokola. V Okresním přeboru po 
podzimu vedou. 
Mladší žáci na podzim hrají soutěž mimo 
rámec FAČR, vedou si v zápasech velmi 
dobře a zůstávají neporaženi.
Tým starší a mladší přípravky hraje také 
v okresní soutěži a to se střídavými úspě-
chy. Je třeba vzít v úvahu, že tým opustili 
dva talentovaní hráči, kteří přestoupili do 
Slavie a do Bohemians. Jsme rádi, že se 
naši odchovanci uplatňují v top českých 
mládežnických klubech, je to zcela v sou-
ladu s fi lozofi í našeho klubu a patří za to 
poděkování všem trenérům, kteří se na 
jejich výchově podíleli.
Radost nám dělá nadšení, s jakým nastu-
puje ke svým zápasů tým minipřípravky. 
Kluci i holky si hru opravdu užívají. Pro 
ně jsme zorganizovali ve Zvoli turnaj „První fotbalová radost“, 
kterého se zúčastnilo více než 90 dětí z celého okresu.
Sokol ale není jen o fotbale. V tomto roce jsme rozšířili naše 
aktivity o beach volejbalový oddíl, kde nám na tréninky chodí 
spousta dětí a náš kurt je tak plně vytížen. I beach volejbalový 
tým se chystáme přihlásit do soutěží. 
Na konci listopadu jsme se zapojili do pilotního projektu „Linka 
bezpečí v našem klubu“. V rámci tohoto programu zkušené 
lektorky pracovaly s dětmi v Polyfunkčním domě hlavně na 
téma stres – co ho způsobuje, jak se s ním kdo vyrovnává, co 
ho spouští atd. 
Musíme poděkovat našim členům, kteří se svojí prací podílejí na 
chodu Sokola, zejména trenérům, všem kdo se starají o přípra-
vu a údržbu hřiště, administraci klubu a v neposlední řadě všem 
účastníkům pravidelných brigád. Té poslední říjnové se zúčastnilo 
více než 50 hráčů, funkcionářů a rodičů. Děkujeme!
A jaké byly změny v roce 2022 v našem areálu? Určitě nový plot 
s novou vjezdovou bránou, úprava kurtu na beach volejbal, 

ale i spousta další 
méně viditelné práce, 
oprava laviček, pleti-
va na UMT atd.
V předvánočním ob-
dobí trénujeme na UMT, v tělocvičnách ve Vraném, Ohrobci a ve 
Zvoli. Pro přípravky jsme zorganizovali první ročník zimní ligy, 
jejíž první dvě kola proběhla na přelomu listopadu a prosince 
a další zápasy budou pokračovat v únoru a v březnu nového roku.
A tím se dostáváme k příštímu roku, roku 2023, ve kterém náš 
spolek Sokol Zvole oslaví 100 let a oslavy to budou náramné. 
Připravujeme se na ně už několik měsíců a oslavy vyvrcholí celo-
denní akcí v sobotu 20. května 2023. Můžeme se těšit na spoustu 
sportu, zábavy i hudby. 
Na závěr nám dovolte popřát všem krásné prožití vánočních svát-
ků a těšíme se na shledání u nás na hřišti v příštím roce.

Michael Andronikov

3. TURNAJ REGIONÁLNÍ ŽÁKOVSKÉ 
ŠACHOVÉ LIGY 2022/23 V JÍLOVÉM
V sobotu 5. listopadu uspořádali Medvědi ze Zvole třetí turnaj regi-
onální žákovské ligy ročníku 2022/23. Hrálo se v pěkném prostředí 
sokolovny v Jílovém. Na tento turnaj pravidelně přijíždějí výpravy 
děti z oddílů z celého středočeského kraje se svými trenéry a rodiči. 
Letos do Jílového dorazilo 79 mladých šachistů z Benešovska, ale 
i z Prahy a ostatních středočeských regionů. 
Přípravu hracího sálu i úvodní organizační záležitosti se povedlo 
zvládnout rychle a bez problémů. Před půl desátou měl ředitel 
turnaje Petr Havelka zaregistrovány všechny účastníky turnaje. 
Poté je rozdělil do skupin a mohlo se začít hrát.

Šestnáct nejlepších hráčů bylo nalosováno do turnaje A. Ten se 
hrál na ochoze sokolovny, aby hráči, kteří hrají delší partie – cel-
kem 4 kola tempem 30 minut na partii s přídavkem 10 sekund za 
tah, měli více klidu. Turnaj ovládl Michael Stein z Vlašimi, který 
uhrál 3,5 bodu. Hned za ním skončil nejlepší „Zvolák“ Matyáš 
Jouja se 3 body a třetí Milan Pešta ze Sázavy (3 body).
Turnaje B a C se hrály na 7 partií tempem 20 minut na partii 
(1. a 2 kolo), od 3. kola pak 25 minut na partii. Turnaje B se 
zúčastnilo 30 dětí. Vyhrála Alice Zelenková z Říčan (6 bodů), 
druhý skončil Vít Sehnoutka z Říčan (5,5 bodu) a třetí Michal 
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Blahoš z ŠŠ Stavmat (5,5 bodu). Jediný náš hráč v turnaji B Honza 
Rybáček uhrál 4 body a skončil na 10. místě.
V turnaji C hrálo 33 začínajících šachistů. Vyhrála ho Libuše Kopecká 
z Říčan (7 bodů) před Simonem Petrákem z Říčan (6 bodů) a Devi 
Kratochvílem z Říčan (5 bodů). Hned za nimi na 4. místě skončil 
nejlepší náš hráč Rodion Pysarev (5 bodů). V turnaji C jsme měli 
i dalších 7 hráčů. Hráli vesměs svůj první turnaj a skončili takto: 
Jan Škrob – 16. místo (4 body), Filip Brabec – 17. místo (3,5 bodu), 
Jáchym Farrow 18.  místo (3 body), Eliška Ferčíková – 26. místo 
(3 body), Liliana Ferčíková – 27. místo 
(2,5 bodu), Kristina Ferčíková – 29. místo 
(2 body), Tomáš Krejčí - 33. místo (1 bod). 
Zajímavostí turnaje C byl „koncert zvolské 
šachové skupiny“ Tři Sestry Ferčíkovy.
Připravili jsme poháry, medaile a diplo-
my pro tři nejlepší kluky a dívky z každé 
kategorie. A samozřejmě také spoustu 
zajímavých cen. Ty nejatraktivnější zís-
kali medailisté v jednotlivých kategoriích. 

S prázdnou ale nedojel nikdo. Nějakou cenu si odnesl každý, kdo 
si k nám přišel zahrát.
Ceny jsou předány a jednotlivé výpravy odjíždějí… Turnaj se 
povedl a my už se těšíme, až si k nám děti z našeho regionu při-
jedou za rok zase zahrát. 
Závěrem bychom chtěli poděkovat všem, bez kterých bychom 
tak velký turnaj nemohli uspořádat:
• Sokolu Jílové za poskytnutí prostor pro pořádání turnaje a za-

jištění občerstveni pro všechny účastníky
•  Petru Zemanovi za fotografi e z turnaje
•  Janě Tulachové, Ondrovi Strakovi, Vojtovi 

Strakovi a Milanu Čermákovi, kteří po-
máhali s přípravou a organizací celého 
turnaje, připravili hrací místnost a do-
hlíželi na své svěřence během hry.

Jana a Luděk Strakovi

Konečné výsledky RŽL 2022/23 
na webu: chess-results.com

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2023
Milí přátelé,
v sobotu 7. ledna 2023 se ve Zvoli a okolí uskuteční Tříkrálová 
sbírka. Jedná se o dobročinnou akci, která má dlouhou tradici 
a v naší obci již své místo. Mnohokrát jste prokázali, že máte dobrá 
srdce a není vám lhostejný osud lidí, kteří nemají tolik životního 
štěstí a mnohdy jsou odkázáni na pomoc druhých. V budoucnu 
to zřejmě bude platit dvojnásob. 
Letošní ročník Tříkrálové sbírky ve Zvoli nemá konkrétní zá-
měr. Nepodařilo se nalézt nikoho, kdo by pomoc ze sbírky 
urgentně potřeboval. Proto předáme celý vykoledovaný obnos 
(stejně jako v loňském roce) zřizovateli sbírky – Charitě ČR, 
který se již postará o smysluplné rozdělení peněz. Připomínám, 
že v  loňském roce jsme ve zbraslavské farnosti (kam patří 
i Zvole) vybrali krásných 113 094 korun. Celkově Tříkrálová 
sbírka v roce 2022 vynesla 139 milionů korun, které již pomá-
hají potřebným lidem.
Stejně jako v předchozích letech, oslovím zejména děti místní 
základní školy a mnohé dobrovolníky z řad dospělých, kteří 
skupinky koledníků doprovázejí. Bez nich se neobejdeme, stej-
ně tak bez štědrých dárců. Nebojme se prosím v sobotu 7. ledna 
2023 otevřít koledníkům Tříkrálové sbírky nejen vaše domovy, 
ale i peněženky a pomozme lidem v nouzi. 

Pokud byste jakkoli chtěli přispět k organizaci Tříkrálové sbírky, 
neváhejte mě, prosím, kontaktovat na telefon 606 682 306 nebo 
na mail: hudousek@volny.cz.
Děkuj vám za vaši vstřícnost a přeji krásné Vánoce.

Vladimír Hudousek
koordinátor Tříkrálové sbírky 
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ADVENT 
V ČERNÍKÁCH
V sobotu 26. listopadu 2022 se na spolkové zahradě ČZS 
v Černíkách sešli slavnostně naladění návštěvníci, aby společně 
uvítali nadcházející adventní čas. Setkání u jedličky Viktorka, 
kterou jsme společně slavnostně rozsvítili, zpříjemnily koledy, 
které jsme si všichni radostně zazpívali. Děti, které našly odvahu 
a zazpívaly všem pod stromečkem obdržely sladkou odměnu. 
V kiosku se nabízel svařák i horký čaj, domácí pečivo včetně 
štoly či cukroví, na ohništích si velcí i malí účastníci opékali 
buřty. Prostě pohoda. Přišlo asi 60 spokojených návštěvníků.
Bylo to zase příjemné setkání, a už si všichni plánovali, kdy a jak 
se budou v nadcházejícím čase v Černíkách i ve Zvoli setkávat, 
jak stráví vánoční svátky i konec roku. Akcí bylo naplánováno 
spousta, tak stačí jen chtít a zúčastnit se.
Děkujeme všem, kdo se podíleli na akci, zejména Rastislavovi 
Betincovi, Martinu Uhrovi, Petru Liškovi, Petru Hanzlovi, 
Láďovi Salajovi, Tomáši Borešovi, Petru Navrátilovi, Jarce 
Hrubé a Věrce Podhorecké. 
Přejeme všem hlavně zdraví do nadcházejících dní i po celý 
příští rok 2023. Aby se nám všem obloukem vyhnuly zdra-
votní problémy, které by nám bránily v normálním, a tudíž 
pohodovém životě.

Lenka Betincová
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VÁNOČNÍ RECEPTY Z ČERNÍK
Blíží se Vánoce, které jsou pro hospodyňky tím nejhektičtějším 
obdobím roku. Uklízí, smejčí, pečou, vaří, smaží, až se z nich 

„kouří“. Pro ty, které ještě nestihly nebo mají pocit, že mají nape-
čeného cukroví málo, jsem v Černíkách oslovila pár kuchtiček, 
aby se podělily o své nej recepty, které můžete ještě do Vánoc 

stihnout. Zde je pár prověřených receptů od babiček, i moderní 
recepty, které jsou oblíbené. Zkuste a ochutnejte.
Dobrou chuť přeje

Lenka Betincová

Masarykovo cukroví 
s oříšky

170 g hladké mouky
60 g moučkového cukru
120 g másla
1 ks žloutku
100 g lískové ořechy celé
moučkový cukr na obalení
hnědý cukr na obalení

Celá lísková jádra i s hnědou slupkou na-
močte asi na 2 hodiny do studené vody, aby 
se později dala snadno krájet.
Moučkový cukr vyšlehejte s máslem do 
krému, přidejte žloutek, znovu krátce za-
šlehejte, přidejte prosátou hladkou mouku 
a vytvořte těsto.
Nakonec do těsta dejte celé lískové oříšky 
a zapracujte je do něho. Těsto rozdělte na 
dvě části, vyválejte z nich válec s průmě-
rem asi 3 cm.
Válečky zabalte do potravinářské fólie a ide-
álně přes noc je nechte ztuhnout v lednici. 
Druhý den si předehřejte troubu na 170 °C.
Těsto vybalte z fólie a válečky obalte v hně-
dém cukru. Nyní je nakrájejte ostrým no-
žem asi na půlcentimetrové plátky.
Ty vyskládejte na plech s pečícím papírem 
a dejte je péct na cca 15 minut. Až začnou 
růžovět, je hotovo. Sušenky ještě teplé opa-
trně obalte v moučkovém cukru.

Křehké tarteletky se 
slaným karamelem 
a čokoládou
Tarteletky z křehkého koláčového těsta mají 
být správně křupavé, křehké, ne tvrdé. Dvě 
verze křehkého koláčového těsta:

Křehké koláčové těsto se žloutky
100 g změklé Hery máslová příchuť
200 g másla
200 g cukru moučka
400 g hladké pšeničné mouky
4 žloutky
špetka soli

Křehké koláčové těsto s vejci
500 g hladké pšeničné mouky
250 g cukru moučka
250 g vychlazeného másla
2 vejce
kůra z 1 citronu

Všechny suroviny smíchejte v robotu a vy-
pracujte hladké, nelepivé těsto. Podle potře-
by můžete přisypat trochu mouky. Pokud 
bude těsto moc suché, kápněte do něj ma-
linko studené vody. Hotové těsto zabalte 
do potravinářské fólie a dejte do lednice.
Na druhý den těsto vytáhněte a vymačkej-
te do připravených formiček na košíčky.
Pečte v troubě vyhřáté na 175 °C, 10 až 15 
minut. Podle velikosti košíčků se řídí čas pe-
čení. Těsto zezlátne, nesmí moc ztmavnout. 
Košíčky vyklepněte a nechte vychladnout.

Připravte si karamel.

Karamel
2 hrnky cukru krupice
200 g smetany ke šlehání
200 g másla
1 až 2 lžičky soli
Čokoláda
200 g čokolády
200 g smetany ke šlehání

Do velkého hrnce s nepřilnavým povrchem 
dejte cukr. Ideální bude, když bude hrnec 
nižší, ale velký. Je to proto, aby se cukr pálil 
na velké ploše. Zapněte plotnu a nechte cukr 
pozvolna rozpouštět. Stačí střední, lehce 
vyšší teplota. Nepouštějte plotnu naplno, 
karamel by se spálil. Pokud se vám zdá, že 
cukr tmavne příliš rychle, uberte teplotu. Až 
je téměř všechen cukr rozpuštěný a začne 
tmavnout, promíchejte karamel vařečkou. 
Není se čeho bát. Mimo plotnu dejte do 
karamelu máslo. Začne to prskat, tak po-
zor. Promíchejte a vmíchejte horkou sme-
tanu, vraťte na plotnu a na mírnou teplotu 
spolu vařte, dokud se nerozpustí případné 
hrudky. Hotovo? 
Nechte chvíli stranou, trochu vychladnout. 
Ochuťte solí. Nejprve jen jednou lžičkou, 
ochutnejte a potom podle chuti přidejte 
další sůl. Lžící plňte připravené košíčky, 
ale jen do poloviny, některé můžete napl-
nit celé. Dejte vychladit do lednice, dokud 
karamel neztuhne. 
Ty, které jste naplnili do poloviny, musíte 
ještě zalít čokoládou. Čokoládou zalijete 
tarteletky do poloviny naplněné karamelem. 
Povrch tarteletek můžete ozdobit ořechy 
nebo ovocem. Tarteletky chutnají nejlépe, 
když je necháte nejméně 24 hodin odležet.
Korpus tarteletek můžete naplnit čím chce-
te. Buď krásně jemnou čokoládou, vanil-
kovým krémem, našlehaným mascarpone, 
šlehačkou, ovocem apod.
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Černíky

Medovníkové kuličky

Těsto
500 g hladké mouky
2 ks vejce
4 lžíce medu
200 g moučkového cukru
60 g másla
2 lžičky jedlé sody

Krém
250 g másla
1 plechovka karamelizovaného kondenzo-
vaného mléka

Do větší misky nalijte rozpuštěné máslo 
a tekutý med. Pokud má hustší konzistenci, 
stačí prohřát ve vodní lázni. Přidejte vejce 
a cukr a míchejte, dokud se vše nespojí. 
Mouku smíchejte s jedlou sodou, nasypte 
do misky a vyhněťte těsto. To pak na pečí-
cím papíře rozválejte na dvě stejně vysoké 
placky (dva plechy). Pečte je asi 10 minut 
na 180 °C a pak nechte vychladnout.
Příprava krému: kondenzované mléko smí-
chejte se změklým máslem. Až vychladne 
těsto, rozdrťte ho či rozmixujte na malé 
drobečky. Asi dvě hrsti si oddělte na poz-
ději. Zbytek drtě nasypte do krému a pro-
míchejte. Pak přikryjte a dejte na 2 hodiny 
do lednice. 
Ze vzniklé medové směsi vytvarujte kuličky, 
které obalte ve zbylých drobečcích, může-
te přidat i rozmixované ořechy. Kuličky 
ideálně vkládejte do papírových košíčků 
a uložte do chladu.

Marokánky

1 kelímek 33% smetany ke šlehání
100 g cukru
1 lžíce medu
30 g másla
150 g ořechů (nesolené arašídy)
100 g kandované pomerančové kůry
100 g kandovaného nebo sušeného ovoce
40 g hladké mouky
čokoládová poleva

Trocha nasekaných mandlí (nemusí být)
Smetanu společně s cukrem rozehřejte 
v hrnci, přidejte med, máslo a povařte na 
hustou konzistenci. Dále přidejte mouku, 
povařte na hustou kaši a přidejte zbylé su-
roviny. Lžící nanášejte hromádky na pečící 
papír a rozetřete na slabou placku. Pečete 
ve vyhřáté troubě (na horkovzduch) při 
teplotě 180 °C 10 až 15 minut. Studené na-
močte nebo potřete čokoládovou polevou.

Kávová zrna

120 g dětských piškotů
2 lžíce rumu
100 g másla
2 lžíce silné černé kávy
50 g cukru moučka
½ lžičky mleté skořice
2 lžíce holandského kakaa
100 g čokoládové polevy

Piškoty, (klidně k nim přidejte i polámané 
kousky jiného cukroví) rozmixujte nebo 
válečkem v utěrce rozdrťte najemno, poka-
pejte rumem a kávou a spolu se změklým 
máslem, cukrem, skořicí a kakaem zpracujte 
na hladkou hmotu. Nechte chvíli v chla-
du zatuhnout a poté tvarujte malé oválky, 
do kterých nožem naznačte řez, jako mají 
kávová zrna. Nechte na pečícím papíře 
opět ztuhnout. Zrna jsou dobrá i samot-
ná, ale další chuťový rozměr jim dodáte 
namočením do čokoládové polevy. Do té 
znovu vyznačte rýhu. Skladujte v chladu 
a spotřebujte do 2–3 týdnů.

Kávový likér

2 ks Salko karamel konzerva po 397 g
250 ml silné černé kávy
100 ml rumu

Zkaramelizované mléko Salko smíchá-
me v mixeru se silnou kávou a rumem. 
Vychladíme a podáváme.
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Inzerce

Bydlím tu s Vámi. 
Dagmar Zachová

PRODEJE   
PRONÁJMY   

PORADENSTVÍ
ODHADY  

 

 
ŠTÍTKY

dagmar.zachova@re-max.czwww.ploty-dlazba.cz

ploty-dlazba.cz

Oplocení pozemku

Pletivový plot

 tel.: +420 773 168 111

Kontaktujte nás:
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KALENDÁŘ AKCÍ 
O VÁNOCÍCH
24. 12. 2022 od 13 do 15 hodin
Rozdávání betlémského světla v kostele sv. Markéty

24. 12. 2022 ve 22 hodin
Půlnoční bohoslužba v kostele sv. Markéty
se zpěvy koled 

25. 12. 2022 v 16 hodin
Zpívání koled u betléma v kostele sv. Markéty

7. 1. 2023 od 13 hodin
Tříkrálová sbírka (zahájení v Polydomě) 

ADVENTNÍ PŘEHLÍDKA 
VÁNOČNÍCH STROMKŮ
Blíží se Vánoce a s nimi zdobení vánočních stromků. 
Stejně jako loni tedy obec Zvole ve spolupráci se zá-
kladní školou pořádá výstavu ozdobených vánočních 
stromků. Ta bude instalována na travnatém trojúhel-
níku u školy, kde stojí obecní vánoční strom.
Přehlídky se mohou zúčastnit úplně všichni. Třídy ZŠ, 
MŠ i družiny, zvolské rodiny i jednotlivci. 
Máte-li chuť a nápad, přihlaste se do 12. 12. 2022 buď 
na mail: jarda.strejc@seznam.cz, nebo SMS na telefon 
603235833. Obec zajistí stromky pro všechny přihlášené. 
Účastníci si připraví své ozdoby a v pátek 16. 12. 2022 
po 16. hodině mohou svůj přidělený stromek ozdobit. 
Od soboty 17. 12. bude výstava otevřena veřejnosti. 
Přehlídka není soutěžní. Každý návštěvník si sám ohod-
notí, kdo nejlépe, nejvkusněji či nejvtipněji  ozdobil 
vánoční stromek.
Stromky budou vystaveny během celých vánočních 
svátků. Pátek 23. 12. bude hlavním přehlídkovým dnem, 
na který pro vás máme připravenu již tradiční vánoč-
ní Lasershow promítanou na budovu školy, a kdy si 
budeme moci, pod vánočním stromem, a tedy i mezi 
vašimi stromky, zazpívat koledy.
Těšíme se na vás.

Jarda Strejc

VVáno ní lasershow  
                               23.12.2022 

 
 
 

Na hrázi rybníka 
Opakování v 17, v 17:30 a v 18 hodin 

 

A zpívání pod stromkem 
hned potom 


